
DPr-BRM-II.0012.7.1.2023 

Protokół Nr 68/I/2023 

posiedzenia Komisji Kultury 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 31 stycznia 2023 r., on-line.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji – 17 radnych,  

obecnych       – 17 radnych,  

oraz zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła:  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka.  

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu: 

• Nr 65/XI/2022 z dnia 29 listopada 2022 r., 

• Nr 66/XII/2022 z dnia 6 grudnia 2022 r.,  

• Nr 67/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r.  

3. Przyjęcie Sprawozdania z prac Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi za 2022 rok.  

4. Przyjęcie Planu pracy Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi na 2023 r.  
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5. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi do 

uczestnictwa w pracach Komisji stypendialnej w związku z realizacją uchwały 

Nr L/1532/21 Rady Miejskiej w Łodzi z dnia 17 listopada 2021 r. oraz zarządzeniem 

Nr 2849/2022 Prezydenta Miasta Łodzi z dnia 21 grudnia 2022 r.  

6. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi 

do uczestnictwa w pracach Komisji przetargowych w związku z realizacją zarządzenia 

Nr 1763/2022 Prezydenta Miasta Łodzi z dnia 1 sierpnia 2022 r.  

7. Sprawy nazewnicze.  

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka powitała obecnych na posiedzeniu 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka przedstawiła proponowany porządek 

obrad i zapytała o uwagi.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zaproponowała wprowadzenie do 

porządku projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków 

pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

obszarze miasta Łodzi - druk nr 24/2023 wraz z autopoprawką.  

Komisja w głosowaniu przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła dzienny porządek obrad.  

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu: 

• Nr 65/XI/2022 z dnia 29 listopada 2022 r., 
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• Nr 66/XII/2022 z dnia 6 grudnia 2022 r.,  

• Nr 67/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do:  

• protokołu Nr 65/XI/2022 z dnia 29 listopada 2022 r. 

Uwag nie zgłoszono.  

• protokołu Nr 66/XII/2022 z dnia 6 grudnia 2022 r. 

Uwag nie zgłoszono.  

• protokołu Nr 67/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu Nr 65/XI/2022 z dnia 29 listopada 2022 r., protokołu Nr 66/XII/2022 z dnia 

6 grudnia 2022 r., protokołu Nr 67/XII/2022 z dnia 20 grudnia 2022 r.  

Komisja w głosowaniu przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokoły.  

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji 

ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi - druk nr 24/2023 wraz 

z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Biura Architekta Miasta.  

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: przedstawiła projekt uchwały 

opisany w druku 24/2023 wraz z autopoprawką. Projekt uchwały i autopoprawka stanowią 

załącznik do protokołu.  

Pani kierownik przedstawiła także ustną autopoprawkę dotyczącą zapisów w regulaminie. 

Poinformowała, że propozycje zmian będą wnoszone na sesji w dniu 1 lutego br.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podsumowując powiedziała: zmiany 

dotyczą – 1) usunięcie ust. 12 w § 1, 2) w § 2 zmiana ust. 4 na treść: „wnioski należy składać 
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w terminie 15 dni od dnia wejścia w życie niniejszej uchwały”, 3) zmiana treści ust. 6 na: 

„Informacja o naborze wniosków zostanie opublikowana w BIP UMŁ oraz na tablicach 

ogłoszeń i stronie internetowej”, 4) dodanie § 8 o treści: „Rozpatrzeniu podlegają wyłącznie 

wnioski złożone w terminie, o którym mowa w ust. 4”.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: mam pytanie w odniesieniu do § 1 

pkt 8, w którym jest mowa o tym, że wnioskodawca może złożyć wniosek o udzielenie dotacji 

w jednej z trzech kategorii i tu padają kwoty: do 150 000 zł, do 500 000 zł i do 3 500 000 zł. 

Czy ma to jeszcze odniesienie do kosztów całkowitych inwestycji? 

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: wnioskodawca musi się 

zmieścić w tych progach. Chodzi o koszty całkowite, a nie o kwotę dotacji.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: dlaczego program jest realizowany przez miasto tak 

późno? 

Kierownik w Biurze Architekta Miasta p. Marzena Otto: dosyć późno został ogłoszony 

program rządowy, bo w końcu listopada i dawał 2 miesiące na złożenie wniosku. Termin 

zakończenia naboru był wskazany wtedy na koniec stycznia. Został przedłużony do połowy 

marca i dlatego zdecydowaliśmy się, aby określić reguły na jakich beneficjenci mogą składać 

wnioski tak, aby objąć wsparciem jak największa ilość zabytków.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków 

pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

obszarze miasta Łodzi - druk nr 24/2023 wraz z autopoprawką pisemną i autopoprawką ustną 

(przedstawioną w trakcie posiedzenia Komisji).  

Komisja w głosowaniu przy 16 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 
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zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi - druk nr 24/2023 wraz z autopoprawką 

pisemną i autopoprawką ustną (przedstawioną w trakcie posiedzenia Komisji).  

Ad pkt 4. Przyjęcie Sprawozdania z prac Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi za 

2022 rok.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: sprawozdanie za 2022 r. zostało 

zamieszczone w aktówce. Są pytania, uwagi? 

Pytań, uwag i propozycji zmian nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie sprawozdanie 

z prac Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi za 2022 r. 

Komisja w głosowaniu przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła sprawozdania za 2022 r.  

 

Ad pkt 5. Przyjęcie Planu pracy Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi na 2023 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: plan pracy na 2023 r. został 

zamieszczony w aktówce. Plan pracy na bieżący rok został uzupełniony o punkt: „Zapoznanie 

się z planami Miasta w związku z przypadającą sześćsetną rocznicą nadania Łodzi praw 

miejskich”.  

Są pytania, uwagi? 

Pytań, uwag i propozycji zmian nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

planu pracy Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi na 2023 r. 

Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła plan pracy na 2023 r.  

 

Ad pkt 6. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi 

do uczestnictwa w pracach Komisji stypendialnej w związku z realizacją uchwały 

Nr L/1532/21 Rady Miejskiej w Łodzi z dnia 17 listopada 2021 r. oraz zarządzeniem 

Nr 2849/2022 Prezydenta Miasta Łodzi z dnia 21 grudnia 2022 r.  



 6 

Do prac w pracach Komisji stypendialnej zgłosili się: radna p. Marta Przywara, radny 

p. Bartłomiej Dyba – Bojarski.  

Innych zgłoszeń nie było.  

Komisja w głosowaniu przy 16 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” do składu Komisji stypendialnej wyznaczyła radnych: radną 

p. Martę Przywarę, radnego p. Bartłomieja Dybę – Bojarskiego.  

 

Ad pkt 7. Wyznaczenie dwóch przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miejskiej w Łodzi 

do uczestnictwa w pracach Komisji przetargowych w związku z realizacją zarządzenia 

Nr 1763/2022 Prezydenta Miasta Łodzi z dnia 1 sierpnia 2022 r.  

Ponieważ zgłoszeń ze strony radnych nie było, nie wyznaczono przedstawiciela Komisji 

Kultury do prac Komisji przetargowych.  

 

Ad pkt 8. Sprawy nazewnicze.  

Przedstawiła propozycje nazewnicze:  

➢ Propozycja nazewnicza Koperkowa dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy 

Pigwowej zlokalizowanej na działkach ewidencyjnych: 94/8, 84/17, 84/16, 84/11, 84/6 

cz. dz. 83/1 w obrębie W-18.  

Rada Osiedla Mileszki nie wniosła uwag. Zostało do Rady niej wysłane pismo jednak 

w regulaminowym terminie, nie zajęła ona stanowiska.  

Biuro Architekta Miasta opiniuje negatywnie.  

Klucz nazewniczy: Pigowowa, Świętokrzyska, Sołecka, Kosodrzewiny, Frezjowa, 

Goryczkowa.  

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk: współwłaściciele drogi 

wewnętrznej wyrazili zgody na nadanie ulicy nazwy.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

intencji, że dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy Pigwowej zlokalizowanej na 

działkach ewidencyjnych: 94/8, 84/17, 84/16, 84/11, 84/6 cz. dz. 83/1 w obrębie W-18 

zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie nadania jej nazwy: Koperkowa.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” poparła intencję. 
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➢ Propozycja nazewnicza Magiczna dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy 

Opolskiej w kierunku południowym zlokalizowanej na działkach ewidencyjnych: 

25/8, 25/20 w obrębie W-5.  

Rada Osiedla Dolina Łódki nie zajęła stanowiska.  

Biuro Architekta Miasta opiniuje negatywnie.  

Klucz nazewniczy: Zielonego Wzgórza, Opolska, Zjazdowa, Okólna, Koniakowska, 

Pejzażowa, Barytowa, Herbowa, Brylantowa, Moskaliki, Turkusowa.  

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk: współwłaściciele drogi 

wewnętrznej wyrazili zgody na nadanie ulicy nazwy. Nie ma tam planu zagospodarowania, 

a zgodnie ze studium są to ulice wyłączone spod zabudowy.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

intencji, że dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy Opolskiej w kierunku południowym 

zlokalizowanej na działkach ewidencyjnych: 25/8, 25/20 w obrębie W-5 zostanie 

przygotowany projekt uchwały w sprawie nadania jej nazwy: Magiczna.   

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” poparła intencję. 

➢ Propozycja nazewnicza Krystyny i Stefana Krygierów dla skweru.  

W tej sprawie nazewniczej była kierowana petycja do Rady Miejskiej w Łodzi, która była 

rozpatrywana przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. I to jest właśnie efekt skierowania 

do nas uchwały Rady Miejskiej w celu podjęcia prac legislacyjnych i uhonorowania Krystyny 

i Stefana Krygierów. Lokalizacja to teren pomiędzy ulicą Boya - Żeleńskiego, a Brauna.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: kto zaproponował lokalizację? 

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk: lokalizację 

zaproponowała autorka petycji.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: rozumiem, że jest to teren Miasta? 

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk: tak, jest to teren 

Miasta. Jest to skwer pomiędzy budynkami wielorodzinnymi. Tutaj mamy pozytywną opinię 

Biuro Architekta Miasta, które opiniuje pozytywnie propozycję nadania nazwy terenom 

zielonym – skwerowi zlokalizowanemu na części działek ewidencyjnych o numerach 181/50 

i 181/13 w obrębie B-50. BAM wskazuje, że te postaci są godne uhonorowania poprzez 

nazwanie nazwiskiem państwa Krygierów jakiejś przestrzeni w Łodzi, ale też zaznaczyło 

w swojej opinii, że zaproponowane miejsce może być mało reprezentacyjne.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie przyjęcie 

intencji, że dla skweru zlokalizowanemu na części działek ewidencyjnych o numerach 181/50 

i 181/13 w obrębie B-50 zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie nadania mu 

nazwy: Krystyny i Stefana Krygierów 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” poparła intencję. 

➢ Propozycje nazewnicze: Latarnika i Fromborska (Pod Brzozami) – informacja 

ŁOG-u na temat aktualnego stanu sprawy.  

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk: ŁOG wystąpił do 

wnioskodawcy (spółki), że Komisja Kultury nie poprała propozycji nazewniczej Pod 

Brzozami i proponuje nadać dwóm drogom dwie nazwy. W piśmie prosiliśmy inwestora 

o wyrażenie zgody na nadanie nazw dwóm drogom, do dziś nie mamy odpowiedzi pisemnej 

w sprawie, ale jesteśmy z inwestorem w kontakcie telefonicznym i mamy zapewnienie, że 

zgoda pisemna będzie przedstawiona.  

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: czy do pani przewodniczącej 

wpłynęła propozycja pani radnej Wieteski o nadanie nazwy dla ronda przy skrzyżowaniu 

ulicy Obywatelskiej? 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: tak, pani radna sygnalizowała mi, że 

będzie przygotowywać taki projekt. Miał być na dzisiejszym posiedzeniu Komisji, ale 

dostałam informację, że jeszcze czekami na numery geodezyjne działek.  

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: dokonał prezentacji wizualizacji 

ronda. Poinformował, że nie ma jeszcze inwentaryzacji powykonawczej. Proponowana nazwa 

to: Misji Pokojowych ONZ.  

Radna p. Agnieszka Wieteska doprecyzowała propozycję nazewniczą: Misji Pokojowych 

ONZ albo Żołnierzy Misji Pokojowych ONZ.  

 

Ad pkt 9. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poinformowała o pismach, które 

wpłynęły do Komisji: 

Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego - informacja w sprawie udzielonych dotacji. 

Urząd Marszałkowski Woj. Łódzkiego - informacja w sprawie udzielonych dotacji. 

Pisma załączone do aktówki Komisji Kultury.  
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Ponadto pani przewodnicząca dodała, że tuż przed posiedzeniem do Komisji wpłynęła 

uchwała Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie petycji dotyczącej upamiętnienia Piotra 

Szczęsnego. Rada Miejska zwraca się o rozpoczęcie prac legislacyjnych w tym zakresie. 

Do tej sprawy na kolejnej Komisji wrócimy.  

 

W tym punkcie innych spraw nie zgłoszono.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie Komisji.  

 

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  


